
 
 

 

 

Dagsorden skolebestyrelsesmøde  

Onsdag den 5. februar 2020 kl. 18.00 – kl. ca. 21.00 

Borupgårdskolen, konferencen ved lærerværelset 

 

 

Deltagere  Afbud 

Formand Birgit Mørup (BO)  

Næstformand Mette Truelsen (BO)  

Forældrerepræsentanter Nikolaj Hvingtoft 

Hansen (BO) 

X 

 Lasse Scwhartz 

Dahlberg (BO) 

 

 Martin Damhus (SN) X 

 Malene Frost (D-

klasser) 

X 

 Pernille Robertson 

(SN) 

x 

 Lisbeth Nissen (BO)  

 Vakant (L-klasser)  

Medarbejderrepræsentant Marketta Noomi 

Louise Sanders 

 

 Kristian Tougaard 

Olesen 

X 

 Mette Ekelund   

Suppleant Jesper Petersen 

(suppl.) 

 

Elevrepræsentanter William Granfeldt 

(RØ) 

 

 Nikolaj Paag Transel 

(BO) 

X 

 Laura Eid (SN) 

 

Marcus Munk (SN) 

(observatør) 

 

 Vakant (LØV/D-

klasser)  

 

Eksterne repræsentanter  

Vakant 

 

 Vakant  

Politisk repræsentant Lisbeth Læssøe  X 

Sekretariat (ledelse) Mads Hasselgaard 

(skoleleder) 

 

 Mia Borchers (DPL)  

 

 

1. Kl. 18.00 – 18.05: Godkendelse af dagsorden v. Birgit 

Der er kommet to nye punkter vedr. høringssvar om 

feriedage.  

 

 

2. Kl 18.05-18.20: Nyt fra elevrådet 



 
 

 

 

 

RØ: reparationer og rengøring, rygning- det arbejder 

elevrådet videre med. William fortæller, at elevrådet fra RØ 

har været på ungdomsskolen og tale om forskellige events.  

SN: der er brug for en ny legeplads på SN- det kan især 

mærkes på de mindre børn. Mads fortæller, at der er 

kommunalt er lavet en legepladspulje, som man kan byde 

ind på. Der er et arbejdsrum i 5k, hvor der er sprunget et 

rør. 

BO: der er nedsat arbejdsgrupper, eleverne øver sig i at lave 

referater og dagsorden. 

 

 

3. Kl. 18.20 – 19.00: Drøftelse af Kvalitetsrapporten på 

baggrund af materiale fra Center for Daginstitutioner 

og Skole v. Mads 

 

Skolebestyrelsen skal se kvalitetsrapporten og komme med 

en udtalelse. Hvad er skolebestyrelsen optaget af? Mads og 

Birgit har været til gennemgang af kvalitetsrapporten, og 

Birgit har noteret sig, at Skolerne i Snekkersten ikke skiller 

sig negativt ud i forhold til de øvrige skoler. I år er skolens 

karaktergennemsnit på 7,1, hvilket placerer os som den 3. 

bedste skole i kommunen. Det er vi stolte af.  

Bestyrelsen noterer sig, at der er en række områder, som 

der er behov for at skolerne i Helsingør Kommune kigger 

nærmere på. sygefravær, læsning, elevfravær, overvægt og 

kriminalitet etc. 

 

Birgit og Mads fortæller, at der fra kommunalt plan er sat en 

række tiltag i gang i forhold til ovenstående. Brug for at 

skolerne understøtter det lokalt.  

 

D/L-klasserne er ikke indeholdt i kvalitetsrapporten. 

 

Fravær: Vi arbejder med at håndtere ulovligt og bekymrende 

fravær ud fra kommunens retningslinjer. Birgit fortæller, at 

man har drøftet dette emne før. Mads fortæller, at både Bo 

og Rø ligger under kommunegennemsnit, men det bør stadig 

nedbringes.  

Skolerne har ensartede regler for, hvordan de 

fraværsregistrerer. Skolen underretter ved 10 % ulovligt 

fravær, hvor det ikke har været muligt for skolen at komme i 

kontakt med hjemmet eller der ikke foreligger en egentlig 

grund til fraværet. Ved 15 % ulovligt fravær kan man blive 

trukket i børnepenge. Det ene er procedure, det andet er at 

lærerne er i tæt kontakt med forældrene om at mindske 

fraværet.  

 

Mia hæfter sig ved progressionen i vores læsetest. Mads 

hæfter sig også ved, at karaktererne i dansk og matematik 

er løftet. Trivselsmålingen er på 91,6% i social trivsel.  



 
 

 

 

 

Skolebestyrelsen har ingen kommentarer til 

kvalitetsrapporten udover, at skolebestyrelsen glæder sig 

over skolens fremgang og progression både fagligt og socialt. 

 

Rapporten ligger tilgængelig på kommunens hjemmeside.   

 

 

4. Kl. 19.00-19.15: Orientering om elevtal for kommende 

0. klasser og den fortsatte indskrivningsproces v. Mads 

I år kan vi lave fire nye 0. klasser. Vi har 88 der har søgt ind. 

9 elever fra Helsingør har søgt os. Vi har også omgængere, 

men vi ved ikke, hvor mange. Vi kan lige nu ikke sige ja til 

dem fra Helsingør, fordi vi ikke har plads i klasserne. Det kan 

være, at der bliver plads efter vinterferien. Der er 17 flere 

end der er plads til på SN. De er blevet inviteret til åbent 

hus, så de kunne se Borupgårdskolen og SFO’en.  

Klasselister sendes ud 7/2.  

 

 

 

5. Kl. 19.15-20.15: Emne fra årshjul: Drøftelse af 

Kommunikation, skolens renomme, overgang ml 

børnehave og daginstitutioner.  

 

Første drøftelse over flere bestyrelsesmøder med 

fokus på forsat udvikling af at skabe en tryg overgang 

fra daginstitution til skole med afsæt i Princip ”For 

samarbejdet mellem skole og hjem”. Intro v. Mads 

 

Vi udskyder punktet til næste gang på grund af mandefald.  

 

6. kl. 20.15: Andet:  

 RØ har løftet eleverne med 10.14 procentpoint 

og modtager dermed 1.5 mio. fra UVM. 

 Rusmiddelpolitik – procesorientering 

 

Rønnebær har været med Løft puljen. Sidste år fik vi puljen 

og det skete igen i år. Skolebestyrelsen glæder sig på 

elevernes vegne over, at det er lykkedes at løfte eleverne.  

Rusmiddelpolitikken: I dette skoleår er der ikke 

nævneværdige problemer. I starten af 8.klasse kommer SSP 

og hjælper forældrene med at lave nogle aftaler omkring 

alkohol. Der er udarbejdet en rusmiddelpolitik, som bliver 

drøftet på personalemøde. Den bliver fremlagt for 

skolebestyrelsen efter, at medarbejderne har arbejdet med 

den.  

 

 

 

 



 
 

 

 

7. Børne og ungeudvalget ønsker skolebestyrelsernes 

høring på: 

 Lukkedage dagtilbud, SFO og Klubber 

 Skolernes ferie 

 

Skolebestyrelsen bakker op om lukkedagene og ferieplanen.  

 

8. Evt. og punkter til næste møde 

 

Sikker skolevej: Det anføres, at forholdene på 

skråparkeringspladsen er problematisk med dårlig belysning 

og mange biler. Ledelsen har holdt møde med 

ejendomscenteret- og har møde med dem igen den 21.2.20. 

Her drøftes ny tegning, hvor der tages højde for afsætning af 

børnene og bedre markering af cykelsti samt belysning. 

 

Der bliver holdt orienteringsmøde på RØ om udskolingen den 

12.3.20, hvor eleverne er i skole, og man kan se, hvad man 

arbejder med i udskolingen.  

 

Science-linjen bliver udbudt igen til næste år i udskolingen.   

 

 

 

 

Datoer skolebestyrelsesmøder i 2020 

 

Tirsdag 14.januar, onsdag 5. februar, onsdag 11. marts, tirsdag 14. 

april, tirsdag 12. maj, onsdag d. 16. september, tirsdag d. 6. oktober, 

onsdag d. 11. november 

 
 
 
 
 
 


